
              

 

Pozvání ke dvojímu jubileu 

„ k 20 letům trvání V-Klubu; a 4x20 letům přetrvávání jeho zakladatele “ 

 

 

Na čtvrtek 19. května v 17:00 

chystá se setkání  

k 20. výročí vzniku našeho V-klubu  

a k 80. jubileu narozenin jeho zakladatele. 

      *****          
K jubileu památných výročí patří vína s příběhem.  

 Vína, která jubilantovi připomenou jeho uplynulý čas, 

a hostům setkání přinesou potěšení v čase právě přítomném.  

Víno-milujícímu společenství mohou být vína s příběhem přidanou hodnotou.  

Právě k tomu by měl posloužit nyní nabízený výběr vín, zaměřený nejen k pobavení,  

ale i ke vzpomínkám na bývalé různé menší či vetší radosti, 

a navíc i k dobré náladě pro toto jubilejní setkání. 
 

Volba vín z našeho blízkého vinařského okolí nás doufám vrátí ke kořenům, 

které nám nenápadně ale trvale pomáhají orientovat se na cestě  

k dalším obzorům.  

Právě proto jsem si dovolil k tomuto jubilejnímu setkání  

představit Vám kouzlo a šarm vín z blízkých vinařských regionů.  

 

Zvu každého, kdo si myslí, že ho potěší být u toho mým hostem. 
  

R.S.V.P. kvůli organizačnímu zajištění; nejlépe mailem nebo osobně.  

Děkuji.  
 

J.H. 

 
 

 



Proč právě tento výběr? 

 

Pro tuto jubilejní presentaci jsem volil vína z území ležících v dosahu možností mého mládí. V dobách 
mého dětství se u nás doma šumivým vínům z oblasti dříve Rakousko-Uherského Terstu říkalo olasz pezsgö 
(vlašské šumivé). To tehdy ještě nemělo tu svojí současnou globální popularitu. Mělo však u nás slavnostní 
postavení. A proto i nyní pro zahájení volím právě prosecco.  

Další vína uvádím tak, jak jsem se s nimi postupně seznamoval. Napřed ta z mého rodného Slovenska 
východního (Gemer, Zemplín, Tokaj). Pak mě v dobách studentských v Bratislavě oslovila vína ze 
Slovenska západního, malokarpatského (Jur, Pezinok, Modra, Skalica). Později mě vojenská služba 
dovedla až do Terezína a Litoměřic (k vínům ze Žernoseků, Mělníka a Roudnice). Až mé aspirantské 
období v Praze mě skrz pravidelné přátelské setkávání se ve vinárně „U lišky bystroušky“ dovedlo k 
poznávání bohatství vín Moravských.  

To však stále byla jen jedna, tehdy už dostupná část toho mého iniciačního R-U vinařského teritoria 
(převážně Maďarsko a  přidružené části Jugoslávie). Část Rakouská a Italská byla tehdy stále ještě 
nedostupná. Až za mého pobytu ve Stockholmu (1968) jsem si mohl (alespoň dálkově) přidružit k svému 
poznáváni i další vína ze všech, dříve nedostupných zemí. Švédský prodej lihovin (systembolaget), sice 
alkoholikům záměrně omezoval nadměrné pití, ale svými perfektními katalogy a službami poskytoval dobrou 
dostupnost vín všem sofistikovaným zájemcům. Tam jsem si pak rád rozšířil obzory i do oblastí Francie, 
Itálie, Řecka a dalších vinařsky přitažlivých zemí. To mě po návratu do Prahy dovedlo až ke vstupu do 
Asociace sommelierů. Po pádu železné opony jsem pak s AS, ale i bez ní, navštívil in vivo mnohé vinařské 
země (věhlasné i specifické). 

Vše co jen bylo možné, jsem se snažil v průběhu uplynulých 20 let na více než čtyřiceti setkáních V-Klubu 
zprostředkovat všem zájemcům a členům věrným i náhodným. Snad to bylo k dobru. 

Vivat všem! 

 

 

Vinařské okolí naši domoviny patřící k našim teritoriálním i historickým kořenům.  


